



Hong Kong Alliance of Built Asset & Environment
Information Management Associations
香港建設資產及環境信息管理聯盟



智慧城市聯盟
Smart City Consortium

致：貴傳媒機構
港聞版 / 經濟版編輯

新聞稿

香港建設資產及環境信息管理聯盟與智慧城市聯盟 就促進完善建設資產及環境信息及相關科技的管理 簽署諒解備忘錄

(2021年11月23日) 香港建設資產及環境信息管理聯盟 (HKABAEIMA) (以下簡稱“信息管理聯盟”) 今天慶祝成立兩週年，並與智慧城市聯盟 (SCC) 就共同推動香港的建設資產及環境信息及相關科技的管理簽署諒解備忘錄。

發展局常任秘書長(規劃及地政) 甯漢豪女士在簽署典禮上致辭時表示，數碼數據基建在提升發展項目的質素和建造業標準非常重要，因此政府正推出多項舉措，推進建設資產行業的發展和有關地理空間數據的創新使用。她說，發展局在創科局及其他決策局／部門的支持下，在建立「空間數據共享平台」入門網站方面的工作穩步進展，計劃該入門網站會在2022年年底前發放多個部門超過320個空間數據集。

諒解備忘錄由信息管理聯盟會長馮宜萱建築師及智慧城市聯盟會長楊文銳先生簽署，並由發展局常任秘書長(規劃及地政) 甯漢豪女士及智慧城市聯盟創辦人兼榮譽會長鄧淑明博士見證。

馮會長在致詞時說明信息管理聯盟 (HKABAEIMA) 秉持促進社會協作的願景，以實現跨建築資產和環境的社會合作以實現更智慧的信息管理，同時亦擁護 buildingSMART 的願景，從建築資產行業的數字化工作方式中充分受益。馮會長說：「我期待與智慧城市聯盟建立更緊密地合作，攜手以惠及整個建築資產經濟的開放

數字信息流，推進建築資產行業的新領域，並為智慧城市發展加快實現數字化轉型。」

根據諒解備忘錄，信息管理聯盟及智慧城市聯盟將共同籌辦培訓課程或經驗分享會以推廣及推進對建築資產和環境的通識教育和理解。

智慧城市聯盟將支持信息管理聯盟制定標準和最佳實踐，以在香港部署和維護對建築資產和環境信息及相關技術作更佳管理。楊文銳先生表示，智慧城市聯盟正與信息管理聯盟合作，旨在使香港成為一個更宜居的智慧城市。他說：「將香港定位為大灣區內的建築資產和環境信息及相關技術管理領域的領導者，這個也是我們的願景。」

雙方將圍繞香港智慧城市願景開展推廣活動，以提高建築資產和環境信息模型管理的價值。



協助推動香港智慧城市發展的諒解備忘錄由香港建設資產及環境信息管理聯盟會長馮宜萱建築師和智慧城市聯盟會長楊文銳先生簽署。由發展局常任秘書長（規劃及地政）甯漢豪女士及智慧城市聯盟創辦人兼榮譽會長鄧淑明博士見證。

媒體查詢，請聯絡信息管理聯盟副會長梁志旋工程師 (電話：9186 8734 或 vicepresident@hkabaeima.org)，或智慧城市聯盟 Mr Edwin Cheng (電話：3480 4230 or edwin.cheng@smartcity.org.hk)

關於香港建設資產及環境信息管理聯盟 (HKABAEIMA)

香港建設資產及環境信息管理聯盟 (HKABAEIMA) 成立於 2019 年，是一個供應商中立的非盈利機構，由三所專注於建設資產及環境信息管理的創會成員創立，包括香港地理信息學會 (HKGISA)、香港土木及建築信息管理學會 (HKICBIM) 及香港信息模擬學會 (HKIBIM)，信息管理聯盟於 2019 年 10 月被 buildingSMART International 接納為 buildingSMART International 香港分部，願景為實現跨建築資產和環境的社會合作以實現更智慧的信息管理，同時亦擁護 buildingSMART 的願景，從建築資產行業的數字化工作方式中充分受益。

關於智慧城市聯盟 (SCC)

智慧城市聯盟 (SCC) 於 2016 年 3 月由一班來自各企業及組織為政府提供關於發展香港成為世界級智慧城市而需要制定的政策及標準的意見及建議的專業人士創立，我們鼓勵與不同持份者在全球範圍內合作，以創建合適的生態圈，促進香港的創新和可持續經濟增長。

To News Editor,

Press Release

HKABAEIMA and SCC signed MoU to foster better management of built asset, environment information and associated technologies

(23 November 2021) The Hong Kong Alliance of Built Asset & Environment Information Management Associations (HKABAEIMA) celebrated its second anniversary today and signed a Memorandum of Understanding (MoU) with the Smart City Consortium (SCC) to collaborate in promoting better management of built asset and environment information and associated technologies in Hong Kong.

At the signing ceremony, Permanent Secretary for Development (Planning and Lands) Bernadette Linn said the importance of digital data infrastructure in enhancing the quality of developments and construction standards cannot be more obvious. Keenly aware of this fact, the Government is taking forward various initiatives to facilitate the development of the built asset industry and the innovative use of geospatial data. She said the Development Bureau, with the support from the Innovation and Technology Bureau as well as other bureaux/departments, has been making steady progress in building the CSDI. More than 320 datasets of spatial data, contributed by different departments, are targeted to be released on the proposed portal by the end of 2022, said Ms Linn.

The MoU was signed by HKABAEIMA's President Ar Ada Fung and SCC's President Gary Yeung, at the witness of Bernadette Linn and SCC's Founder and Honorary President Dr Winnie Tang.

Ar Ada Fung said HKABAEIMA upholds the vision to foster societal collaboration for smarter information management across built asset and environment, and the vision of building SMART to enable full benefits from digital ways of working in the built asset industry. "I look forward to collaborating closer with Smart City Consortium to advance the frontiers of built asset industry, helping to enable digital transformation for Smart City development, with open digital information flows across the built asset

economy.” said Ada Fung, President of HKABAEIMA cum Chair of Hong Kong Chapter of buildingSMART.

Pursuant to the MoU, both HKABAEIMA and SCC will promote and advance the general education and understanding of built asset and environment information management by organising training or experience sharing seminars.

SCC will support HKABAEIMA’s efforts in developing the standards and best practices for deploying and maintaining better management of built asset and environment information and associated technologies in Hong Kong.

Mr Gary Yeung said the SCC are collaborating with the HKABAEIMA with the intention to make Hong Kong a more liveable smart city. He said, “It is also our vision to position Hong Kong as a leader within the Greater Bay Area in areas of management of built asset and environment information and associated technologies.”

Both parties will launch promotion activities around a Hong Kong smart city vision to generate appreciation in built asset and environment information modelling management.



Caption:

The Memorandum of Understanding to help propel Hong Kong’s smart city development was signed by Ar. Ada FUNG, President of HKABAEIMA, and Gary Yeung, President of SCC; witnessed by Ms Bernadette Linn, Permanent Secretary for Development (Planning and Lands), and Dr Winnie Tang, Founder and Honorary President of SCC.

.....

For press enquiries, please contact Mr Francis Leung of HKABAEIMA on 9186 8734 or vicepresident@hkabaeima.org, or Mr Edwin Cheng of SCC on 3480 4230 or edwin.cheng@smartcity.org.hk

About Hong Kong Alliance of Built Asset & Environment Information Management Associations Company Limited (HKABAEIMA)

Hong Kong Alliance of Built Asset & Environment Information Management Associations Company Limited (HKABAEIMA), established in August 2019, is a vendor-neutral and not-for-profit body. It is formed by three Founding Members, namely Hong Kong Geographic Information System Association (HKGISA), Hong Kong Institute of Civil and Building Information Management (HKICBIM) and The Hong Kong Institute of Building Information Modelling (HKIBIM), which are specialised in information management for built asset and environment industries. Being admitted as the Hong Kong Chapter of buildingSMART International in October 2019, HKABAEIMA upholds the vision of buildingSMART to enable full benefits from digital ways of working in the built asset industry, and the vision of HKABAEIMA to foster societal collaboration for smarter information management across built asset and environment.

About Smart City Consortium Limited (SCC)

Smart City Consortium (SCC), established in March 2016, is formed by a group of professionals from different corporations and organizations to provide opinions and suggestions to the Government for formulating related policies and standards in the development of Hong Kong as a world-class smart city. We encourage worldwide collaboration with different stakeholders to create the right ecosystem which fosters innovation and sustainable economic growth for Hong Kong.